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LIDÉ 
Tři mušketýři v HB 
Do Hypoteční banky nastoupila v dubnu trojice 
nových ředitelů odborů reprezentujících generaci 
dnešních třicátníků. Klientské služby povede 
Michal Švub, který přichází ze společnosti Con-
seq Investment Management. Na úvěrové analý-
zy se zaměří Tomáš Smetánka díky svým dlou-
holetým zkušenostem z HVB CR. Šéfem IT se 
stane Ladislav Šimíček, který působil v eBance. 
Holdingové vedení  
Vienna Insurance Group   
Největší rakouská pojišťovací skupina Vienna 
Insurance Group (VIG), jejíž součástí jsou v ČR 
Kooperativa a Česká podnikatelská pojišťovna, 
ustavuje poprvé ve své historii holdingové vede-
ní koncernu. Do nové struktury se promítne i 
klíčový význam českého trhu - jedním z členů 
holdingového vedení byl jmenován náměstek 
generálního ředitele Kooperativy Martin Diviš.   
IMMORENT ČR má  
nového jednatele 

Jednatelem společnosti IMMO-
RENT ČR se od dubna stal Jiří 
Drbohlav. V této funkci bude 
působit společně s dosavadním 
jednatelem Tomášem Velemín-
ským, který na své pozici zůstá-
vá. J. Drbohlav se bude podílet 

na vedení společnosti a zároveň bude zodpověd-
ný za rozvoj spolupráce s novými i dosavadními 
zákazníky. Předtím působil v Commerzbank, 
HVB Bank a v ČSOB. 
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MMF bude studovat reformu veřejných financí v ČR 
Mezinárodní měnový fond hodlá studovat připravovanou reformu veřejných financí v ČR, řekl 

viceguvernér ČNB Luděk Niedermayer. „Pro ekonomy, kteří sledují vývoj v ČR, jsou nejcitlivější oblastí 
veřejné finance, protože vývoj v minulých letech, hlavně změny fiskální politiky před volbami, byly ozna-
čeny za velký rizikový faktor, který zvýší deficity,“ uvedl Niedermayer. Dodal, že pro ekonomy je zatím 
těžké situaci hodnotit, neboť představa reformy veřejných financí sice existuje, ale není schválená: 
„Zájem ekonomů není jen o fiskální politiku, ale i o změny ve zdravotním systému. Určité znepokojení 
může vzbudit, že pokrok zatím není v penzijní reformě, která je střednědobě zcela klíčová.“ I přesto je 
hodnocení českého ekonomického vývoje velmi příznivé. Nejdůležitější pro ČR je však zrychlující se 
ekonomický růst Evropy, kde má česká ekonomika dobrou pozici i z hlediska konkurenční schopnosti. 

Národní plán zavedení eura v ČR na internetu 
Ministerstvo financí a ČNB na svých internetových stránkách zveřejnily Národní plán zavedení 

eura, který schválila vláda. Plán obsahuje souhrn postupů a návodů, který pomůže jednotlivým sektorům 
i občanům připravit se na přijetí eura. Nastavuje nap říklad základní pravidla pro duální označování cen a 
duální oběh koruny a eura, úpravy informačních systémů a principy informování o zavedení eura.  

Maloobchodní tržby vzrostly v únoru  
Maloobchodní tržby vzrostly v únoru 2007 o sezonně neočištěných 9,5 % meziročně, což bylo 

nejvíce od roku 1997. Sezonně očištěný růst představoval 7,6 %. Očekávání trhu bylo 6,5 %.  

EKONOMIKA 

KOMENTÁŘ 

Ve čtvrtek 19. dubna se v pražském 
hotelu Olšanka uskutečnila prezentace Odboro-
vého svazu pracovníků peněžnictví a pojišťov-
nictví u příležitosti 100. výročí jeho založení. 
Akce se zúčastnili zástupci zaměstnavatelů  
z řad bankovních a pojišťovacích subjektů 
v ČR, zakládající členové OS a další hosté.  

Letos v dubnu uplynulo 100 let, kdy  
v roce 1907 bylo v domě obchodnického spolku 
Merkur v Pařížské ulici v Praze 1 na ustavující 
valné hromadě založeno Sdruže-
ní peněžního úřednictva jako 
první nepolitická odborová orga-
nizace českých peněžních úřední-
ků v tehdejším Rakousko-Uher-
sku. Jejím úkolem a cílem bylo, 
jak praví ustavující dokumenty:  
„… hájiti právní, služební, hmot-
né a sociální zájmy členstva a 
starati se o zlepšení jeho pomě-
rů.“ Sdružení rychle sílilo a z původních  
800 členů mělo v roce 1912 již 3500. Po vítězné 
stávce za vyšší platy a lepší postavení ú řednic-
tva v roce 1919 a 1920 vzrostla členská základ-
na až na 10 tisíc členů. 

Ve 20. letech 20. století byly vyjednány 
vyšší kolektivní dohody o platových a postupo-
vých podmínkách úředníků se Svazem česko-
slovenských bank, Svazem československých 
pojišťoven, Svazem čsl. spořitelen v Praze a 
Jednotou záložen. Dohody obsahovaly ujednání 
o služební době, o úpravě požitků úřednictva a 
Služební řád bankovního úřednictva. Organiza-
ce byla v té době velmi silná, ve většině ústavů 
bylo organizováno 60 % až 80 % zaměstnanců.  

Sdružení ve 30. letech minulého století 
chránilo své členy v období krize proti neza-
městnanosti a čelilo propouštění v peněžnictví. 
Další významnou aktivitou bylo zřizování a 
vyjednávání penzijního nadlepšení pro defini-
tivní úředníky v jednotlivých ústavech plně 
hrazeného zaměstnavateli. Mimoto bylo Sdru-
žení zastoupeno i v zákonodárných institucích, 
připomínkovalo a dávalo návrhy úprav legislati-
vy, šlo zejména o bankovní zákon z roku 1932.  

Po válce v roce 1945 byly odbo-
rové organizace v peněžnictví 
začleněny v rámci ROH do odbo-
rového svazu peněžnictví, stát-
ních orgánů a zahraničního ob-
chodu. 
Současný Odborový svaz pracov-
níků peněžnictví a pojišťovnictví 
OSPPP byl založen v roce 1990. 
OSPPP je členem ČMKOS a 

mezinárodní organizace odborů. Napomohl 
založení organizace zaměstnavatelů v peněžnic-
tví Svazu bank a pojišťoven. OSPPP byl spo-
luzakladatelem Oborové zdravotní pojišťovny 
OZP a Bankovního fondu penzijního nadlepšení 
BFPN. Pravidelně uzavírá Kolektivní smlouvu 
vyššího stupně, která pokrývá přibližně 75 % 
zaměstnanců  v peněžnictví.  

Stoletá historie existence odborů v pe-
něžnictví je dalším důkazem toho, co jako stan-
dard chápou zaměstnavatelé a zaměstnanci ve 
všech zemích na západ od našich hranic, že 
odbory vždy byly, jsou a i nadále musí zůstat 
tradiční součástí demokratického systému ! 

O S P P P   

100 let odborové organizace  
v československém a českém peněžnictví 

V dubnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• ideálním retailovém bankovnictví 
• pojišťovně Axa a jejím receptu na úspěch 
• aktuálních informacích o zóně SEPA 
• zavádění eura ve Slovinsku 
• úvěrových registrech v ČR i ve světě  
• využívání outsourcingu v českých bankách 
• nasycenosti trhu životního pojištění 
• BI a CRM v bankách v ČR 
• tom, jak proměnit data v peníze 

Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte  
na tel. čísle 800 110 022 nebo  
na http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání  
ve volném prodeji.  
Seznam prodejen: 
www.economia.cz/prodejny. 

 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
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ČNB snížila podíl dolarů v devizových rezervách 
ČNB snížila podíl dolarových aktiv na devizových rezervách na 34,6 % ze 47,2 % na konci roku 

2005, uvedl člen bankovní rady ČNB Vladimír Tomšík. Podíl dolaru na devizových rezervách ČNB se 
snížil ve prospěch britské libry a japonského jenu. „Důvody diverzifikace jsou zejména snaha o stabili-
zaci výnosů ve smyslu snižování jejich volatility,“  uvedl Tomšík pro Reuters. Krok ČNB je v souladu  
s řadou světových centrálních bank, které se při správě svých rostoucích devizových rezerv odklánějí od 
dolaru. Dolar klesl na 26leté minimum k britské lib ře a oslabil do blízkosti historického minima k euru.  

Tůma: Příštím pohybem sazeb bude asi zvýšení  
Nové ekonomické údaje jsou spíše proinflační a příštím pohybem úrokových sazeb bude prav-

děpodobně zvýšení, řekl podle agentury Reuters guvernér ČNB Zdeněk Tůma. Dodal, že údaje z posled-
ního měsíce potvrzují dobrý stav české ekonomiky. Nízká inflace a neutrální sdělení ČNB v posledních 
měsících přiměly pozorovatele k předpovědím, že bankovní rada odloží další zvýšení sazeb minimálně 
na červenec. Hlavní úroková sazba, od které se odvíjí úročení komerčních úvěrů, v současnosti činí  
2,5 %. ČR tak má úrokové sazby na nejnižší úrovni v celé EU.  

Kurz eura se veřejnost dozví půl roku dopředu  
Kurz, v jakém Česká republika přijme euro, se veřejnost dozví asi půl roku 
před zavedením jednotné evropské měny, řekl národní koordinátor pro 
zavedení eura Oldřich Dědek. Rozhodujícím faktorem podle něj bude úro-
veň tržního kurzu v době, kdy bude aktuální otázka fixace koruny. Upozor-
nil ale, že kurz musí odsouhlasit i ostatní členské země EU, a tudíž půjde  
o velmi choulostivou záležitost. Bude tak záležet na ČNB či MF ČR, zda 
se jim podaří vytvořit argumenty, které by ostatní země o správnosti kurzu 
přesvědčily.  

Dědek zároveň zdůraznil, že se nebude opakovat celonárodní diskuse, které byla česká veřejnost 
svědkem na začátku ekonomické transformace.  

Stát chce více zdanit prodej cenných papírů 
Ministerstvo financí hodlá zavést 15% daň z prodeje cenných papírů, informovaly o tom minulý 

týden Hospodářské noviny. Stát by tak podle listu získal půl miliardy korun ročně navíc. V současné 
době investoři prodej akcií a podílových listů zdaňují v případě, pokud je vlastní méně než šest měsíců. 
„Současný systém je nesmírně velkorysý a v Evropě neobvyklý. Je však možné, že dospějeme ke kompro-
misu. Od platby daně by mohli být osvobozeni ti investoři, kteří prodají cenné papíry po pěti či deseti 
letech,“ uvedla náměstkyně ministra financí Dana Trezziová. Dodala, že se o tom ještě bude jednat, jisté 
ale podle ní je to, že doba musí být výrazn ě delší než nyní.  

Vláda rozhodla o prodeji podílu v KÚP EGAP  
Vláda 18. dubna rozhodla o prodeji 66 % akcií v Komerční úvěrové pojišťovně EGAP (KÚP 

EGAP) konsorciu Ducroire-Delcredere a Sace. Konsorcium belgické státní úvěrové pojišťovny Du-
croire-Delcredere a komerční části italské státní úvěrové pojišťovny Sace nabídlo za podíl v KÚP ve 
veřejném výběrovém řízení téměř 740 mil. Kč.  

EK asi schválí český plán čerpání peněz   
Evropská komise by měla český plán na čerpání peněz z EU pro roky 2007 až 2013 schválit do 

konce května. Na úterní schůzce českého vyjednávacího týmu a zástupců EK prý Komise konstatovala, 
že Národní strategický referenční rámec je připraven tak, že do konce května bude jistě schválen. Jedná-
ní o jednotlivých operačních programech by měla být zahájena na začátku května. Dotace pro ČR mají  
v příštích sedmi letech činit 26,7 mld. EUR. 

vás zvou na konferenci  
 

Flexibilní formy zaměstnávání  
– trendy, příležitosti a rizika 

6. června 2007  
v prostorách PricewaterhouseCoopers  

Kateřinská 40/466, Praha 2 
 

Registrace a více informací na 
www.pravniradce.ihned.cz/konference 

 

Ředitel AKCENTA CZ  
Jiří Macek se stal ředitelem 
mezinárodně působící společ-
nosti AKCENTA CZ, lídra na 
trhu nebankovních subjektů 
poskytujících devizové obchody 
a peněžní služby. Předtím půso-
bil ve firmě Škoda Praha, v Ko-

merční bance a v poradenské společnosti Facilit.  
Tomáš Rychlý v Lovellsu 

Pražské zastoupení mezinárodní 
advokátní kanceláře Lovells při-
vítalo do oddělení korporátního 
práva a financování Tomáše Ry-
chlého (38). V předchozích letech 
působil v advokátní kanceláři 
Vyskočil, Krošlák & spol. jako 

partner. Zajišťoval právní poradenství v oblasti 
práva obchodních společností, obchodních kon-
traktů, práva nemovitostí a bankovnictví. 
Š. Mastný je zástupcem 
ředitele LogicaCMG  
Šimon Mastný byl jmenován ředitelem divizí 
Telecoms a Financial Services. Kromě této funk-
ce bude zastávat také pozici zástupce generálního 
ředitele. Stává se tak členem vrcholového ma-
nagementu společnosti LogicaCMG v regionu 
střední a východní Evropy. Šimon Mastný (40) 
vystudoval ČVUT v Praze a titul MBA na Prague 
International Business School. Předtím působil 
ve společnostech Euronet či SAP.  
Jako operační ředitel divizí Telecoms a Financial 
Services nastoupil zároveň Zdeněk Mengler, 
který se po pěti letech strávených ve společnos-
tech Eurotel a Home Credit and Finance Bank 
vrátil zpět do firmy LogicaCMG .  
Petr Kalina jde do RSJ 
Do společnosti RSJ Invest nastoupil po téměř 
pěti letech strávených v PPF Petr Kalina (31) na 
pozici Head of Equity Trading. Bude zodpověd-
ný za realizaci investic do nového hedge fondu 
Powerfunds New Markets z finanční skupiny 
RSJ. Powerfunds New Markets se specializuje na 
vyhledávání investičních příležitostí na rozvíjejí-
cích se trzích. P. Kalina před příchodem do PPF 
pracoval v IS Newton.  
Ředitel Cisco Capital 
Od dubna byl ředitelem Cisco Capital jmenován 
Petr Vaculčiak (41). Bude zodpovídat za oddělení 
Cisco Capital, které se stará o financování pro-
jektů realizovaných partnery Cisco, kteří využí-
vají Cisco technologie zaměřené na oblast posky-
tovatelů datových a hlasových služeb. 

GE Money Bank: 102% růst objemu nových hypoték 
Během 1. čtvrtletí poskytla GE Money Bank nové hypotéky v objemu 1,728 mld. Kč, což  

v meziročním srovnání představuje 102% růst. Za zvýšeným zájmem o hypotéky GE Money údajně stojí 
především nabídka zvýhodněné úrokové sazby 4,19 % p.a. pro pětiletou fixaci a průlomová nabídka 
Refinancování hypoték. „Refinancování hypoték umožňuje zájemci ušetřit finanční prostředky tím, že se 
stávající hypoteční úvěr přefinancuje úvěrem novým s výhodnějšími podmínkami a navíc se zjednoduše-
ným postupem získání,“ uvedl Michal Strcula, produktový manažer hypoték GE Money Bank. 

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 26. a 27. dubna 2007 na kurz: 

FINANČNÍ ANALÝZA PODNIKU  
lektorka: Ing. Ladislava Hetfleišová 
Na kurzu budou vymezeny pojmy finanční analýzy podniku, probrány budou údaje  
skryté ve finančních výkazech, uplatnění cash flow při finanční analýze a dojde i na ukázky  
praktického využití výstupů finanční analýzy.  

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

BANKY 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.pravniradce.ihned.cz/konference
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Banka Barclays převezme 
ABN Amro  
Britský finanční ústav Barclays převezme za 
zhruba 67 mld. EUR (asi 1,9 bil. Kč) svého nizo-
zemského rivala ABN Amro. V bankovním sek-
toru jde o největší akvizici všech dob a o jednu  
z nejvýznamnějších transakcí vůbec. Sloučená 
banka bude mít centrálu v Amsterodamu a v 
celém světě na 47 mil. klientů. 
Součástí dohody je i prodej banky LaSalle, kte-
rou má ABN Amro v Chicagu. Banku získá fi-
nanční ústav Bank of America, který za ni zaplatí 
zhruba 21 mld. USD. Dokončení této transakce 
ale závisí na tom, že Barclays nejprve převezme 
ABN Amro, což se očekává nejpozději ve čtvr-
tém čtvrtletí tohoto roku. 
Vývoj světové ekonomiky 
je podle MMF dobrý 
Mezinárodní měnový fond považuje situaci svě-
tové ekonomiky za bezprecedentně dobrou. Ten-
to stav pokračuje už řadu let. „Výše ekonomické-
ho růstu a jeho stabilita je působivá a zároveň 
jeho struktura je příznivá,“ řekl po jarním zase-
dání MMF ve Washingtonu viceguvernér ČNB 
Luděk Niedermayer.  
Zatímco růst USA zpomalil, asijské země, zejmé-
na Čína a Indie, pokračují v dynamickém růstu. 
„Také Evropa se dostává do lepší kondice, což je 
vítané nejen pro světovou ekonomiku, ale i pro 
ČR, protože naše obchodní vazby jsou nejsilnější 
právě na evropské země,“ uvedl Niedermayer. 
Příznivý vývoj se očekává tento a příští rok, ale 
je možné, že růst bude pokračovat i v dalších 
letech. Za jeden z nejpozitivnějších jevů označil 
Niedermayer slibné růstové dynamiky rozvojo-
vých zemí. 

 TECHNOLOGIE 
Smlouva o outsourcingu 
mezi LogikaCMG a ING  
Společnosti LogicaCMG a ING podepsaly ko-
nečnou smlouvu o outsourcingu vývoje aplikací, 
správy aplikací a testování IT systémů týkajících 
se zejména bankovních operací ING v Nizozem-
sku. Kontrakt má dosáhnout více než 200 mil. 
EUR a trvat šest let. Pod společnost LogicaCMG 
přešlo více než 300 nizozemských zaměstnanců 
ING. 
Home Credit získal 
akreditaci ISO  
Společnost Home Credit International (HCI) 
získala certifikát na bezpečnost informačního 
systému podle ISO 27001:2005 za podpory fir-
my LogicaCMG. Společnost HCI, součást HC 
Holding, zajišťuje bezpečnou IT podporu pro 
pobočky společnosti Home Credit v ČR, SR, 
Rusku, Kazachstánu a Číně. Protože HC Holding 
má velké množství poboček v mnoha státech, 
které poskytují služby mnoha klientům, je ne-
zbytné, aby IT systémy byly vždy spolehlivé a 
funkční. Společnost HCI se proto rozhodla vybu-
dovat centrum pro zálohování dat a podstoupit 
audit na standard ISO 27001:2005, který určuje 
úroveň informační bezpečnosti. Tento standard 
stanovuje podmínky, které musí splňovat společ-
nosti a jejich IT systém, aby z hlediska provozu 
mohly být považovány za spolehlivé a bezpečné.   

ZE ZAHRANIČÍ 

Raiffeisenbank a eBanka se více propojují 
Spojování Raiffeisenbank a eBanky úspěšně pokračuje. Klienti nyní mají možnost zřídit si pro-

dukty Raiffeisenbank na pobočkách eBanky a naopak. Pobočková síť obou bank se tak téměř zdvojnáso-
bila a služby spolu s produkty se více propojují. Od dubna lze vybrané produkty jedné banky získat i na 
pobočce druhé banky. „Klienti nepřijdou o žádné služby, na které jsou zvyklí. Plánujeme další rozší ření 
produktové nabídky jak pro fyzické osoby, tak i střední firmy a velké podniky,“ dodal Lubor Žalman. 

Objem občanských hypoték ČS prudce vzrostl 
Česká spořitelna poskytla od začátku roku k 15. dubnu občanské hypotéky v objemu  

10,5 mld. Kč, ve srovnání s minulým rokem jde o více než 50% nárůst. Počet hypoték za toto období 
činil 6300 ks, meziročně tak vzrostl o téměř 35 %. Navíc od 18. dubna do 30. června mohou klienti zís-
kat 50% slevu na poplatku za vyřízení hypotéky. Podle ČS stojí za rostoucím trendem zájmu o hypotéky 
zejména rostoucí průměrná měsíční mzda, s níž si stále více lidí může dovolit hradit měsíční splátky. 

Volksbank již třikrát v Olomouci 
Volksbank CZ v dubnu otevřela další pobočku přímo v centru Olomouce. Jedná 
se již o třetí obchodní místo banky v tomto krajském městě. Nová pobočka je 
koncipována jako univerzální obchodní místo pro retailovou klientelu s kom-
plexní nabídkou produktů a služeb banky. Pobočku řídí dosavadní olomoucký 
ředitel Miloslav Nepožitek. Pobočka nabízí speciální akce pro nové klienty – 
šest měsíců vedení balíčku zdarma a 50% sleva na vedení vybraného balíčku na 
celý život. 

GE Money otevřela první tři pobočky na Slovensku  
GE Money slavnostně otevřela své první tři pobočky na území Slovenské republiky. První byla 

otevřena v Bratislavě, další dvě v Nitře a Komárně. GE Money zde bude nabízet především úvěrové 
produkty – Expres půjčku, kreditní kartu MoneyCard, Zpětný úvěr a Kapitálové životní pojištění. Během 
roku 2007 bude otevřeno sedm dalších poboček GE Money. 

Kliente, oznámkuj svoji banku a pobočku! 
Nové ankety serveru Bankovnipoplatky.com se za prvních deset dnů zúčastnilo na 751 bankov-

ních klientů. Klienti mohou u každé otázky oznámkovat kvalitu poskytovaných služeb (jako ve škole od 
výborné po nedostatečnou). Zatím nejvíce hlasujících je z Prahy (214), Moravskoslezského kraje (91) a 
Jihomoravského kraje (85). Nejvíce ze 751 klientů hodnotilo služby České spořitelny (242), Komerční 
banky (121) a ČSOB (113). Téma „prostředí pobočky“ má u všech bank zatím průměrnou známku 2,19,  
„služby pobočky“  mají 2,31 a „informace“, které jsou klientům poskytovány dostaly známku 2,21.  

O cashback mají zájem i další banky 
Klienti skupiny ČSOB si mohou už přes půl roku vybírat u pokladen supermarketů Albert a 

Hypernova své peníze prostřednictvím služby cashback, která se osvědčila natolik, že od června ji hodlá 
spustit i Česká spořitelna. Koncem roku se chystá s cashbackem přijít i Komerční banka. Na přelomu 
roku by měla výběr umožnit i Volksbank. HVB Bank hodlá představit cashback na jaře. GE Money 
Bank, Citibank a Bawag Bank o cashbacku v brzké době zatím neuvažují. 

ČSOB podporuje proces obnovy bytového fondu 
ČSOB podporuje bytová družstva a SVJ tím, že poskytuje úvěry pro bytová družstva bez poplat-

ku za posouzení žádosti a poskytnutí úvěru. Kromě toho ČSOB připravila novinku s názvem Kalkulačka 
úspor. Ta poskytuje nejen informace o doporučené délce splatnosti úvěru, výši měsíční splátky a o oče-
kávaných úrokových nákladech za celou dobu splatnosti, ale dokáže vypočítat i to, jaký objem dotací lze 
získat v rámci Programu Panel. Navíc je možné přesně vyčíslit, kolik bude činit průměrné měsíční zatí-
žení splátkou úvěru před a po odečtu vlivu dotací a možných úspor nákladů na vytápění.  

Management KB navrhl dividendu 150 Kč na akcii 
Představenstvo Komerční banky doporučilo dividendu 150 Kč na jednu akcii (meziroční pokles 

o 40 % v porovnání s dividendou 250 Kč loni), což se rovná výplatnímu ukazateli 62,9 % a dividendové-
mu výnosu 3,7 %. Návrh ještě musí schválit valná hromada akcionářů, která se koná 25. dubna. 

Na bankomaty ČS pověry neplatí 
Pro bankomaty České spořitelny byl pátek 13. dubna úspěšný, protože dosáhly dvou rekordů – 

v počtu transakcí i celkové částce vybraných peněz. Klienti přes bankomaty ČS provedli přes 700 tisíc 
transakcí (13. dubna 2006 to bylo tém ěř 587 tisíc transakcí) a vybrali více než 1,5 mld. K č (před rokem - 
1,245 mld. Kč). Bankomatová síť ČS v současné době sestává z 1086 multifunkčních bankomatů.  

ČSOB se chce postarat o podnikatele a malé firmy 
Až třetinu trhu v oblasti SME chce během letošního roku získat ČSOB. Plán, který banka ozná-

mila, spočívá především v uplatňování vhodné kombinace nabídky vysoce flexibilních produktů a bez-
platného poradenství. Cílem poradenství je posílit finanční stabilitu firmy v porovnání s konkurencí  
v jejím oboru podnikání. V roce 2006 považovalo téměř 28 % malých a středních podnikatelů ČSOB za 
svoji hlavní banku, což proti roku 2005 znamenalo zvýšení o 5 %.  

SOLUS partnerem Accenture Zlatá koruna 2007 
Sdružení SOLUS, které pro své členy spravuje negativní registry klientských informací, se stalo 

odborným partnerem soutěže Accenture Zlatá koruna 2007. Zástupci sdružení SOLUS budou organizáto-
rům soutěže poskytovat odborné konzultace a komentáře k tématům finančního trhu. Slavnostní vyhláše-
ní výsledků soutěže Accenture Zlatá koruna 2007 se uskuteční 24. května 2007 na Žofíně. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
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Úroková míra u ING Konta vzrostla na 2 % p.a. 
Společnost ING oznámila zvýšení úrokové míry u ING Konta na 2 % p.a. Tato sazba řadí ING 

Konto na pozici nejvýnosnějšího produktu v kategorii úročených spořících účtů.  

Zájem o hypotéky podle odborníků přetrvá i letos 
Silný zájem Čechů o hypotéky by měl pokračovat i letos, především v jeho první polovině. Hy-

poteční trh by měl stoupnout až o 45 %, odhadl zástupce ředitele úseku pro hypoteční bankovnictví Čes-
ké spořitelny Pavel Kühn. Odhad potvrzují i výsledky za 1. čtvrtletí, banky totiž zaznamenaly rekordní 
nárůst nově poskytnutých hypoték. Česká spořitelna, největší poskytovatel hypoték, poskytla v 1. čtvrt-
letí občanům na bydlení téměř 5500 nových hypoték v hodnotě 9,2 mld. Kč. Banka tak půjčila v mezi-
ročním srovnání o polovinu více peněz. Celkový objem hypoték, tedy včetně amerických hypoték a 
hypoték poskytnutých městům a podnikatelům, stoupl bance o třetinu na necelých 15 mld. Kč. HB, dvoj-
ka na trhu, poskytuje hypotéky i klientům ČSOB a Citibank, poskytla občanům za 1. čtvrtletí meziročně 
o 44 % více peněz, celkem 8,6 mld. Kč. Raiffeisenbank poskytla hypotéky ve výši 3,5 mld. Kč, meziroč-
ně o 153 % více. GE Money Bank půjčila za první čtvrtletí 1,73 mld. Kč, což je více než dvojnásobný 
meziroční nárůst. KB banka výsledky zatím nezveřejnila. Od počátku své činnosti v polovině 90. let 
banky poskytly do konce loňského roku celkem téměř 264 tisíc hypotečních úvěrů za 468 mld. Kč. Ob-
čanům půjčily v 255 tisících případech hypotéky za více než 327 mld. Kč, firmám a podnikatelům uděli-
ly 7395 úvěrů o objemu téměř 133 mld. Kč a městům a obcím 809 úvěrů za 8 mld. Kč. 

ČSOB otevřela své nové sídlo 
Největší administrativní budova v Praze byla 19. dubna slavnostně 
uvedena do provozu po dvou letech stavebních prací. Budova získala 
rovněž ekologické ocenění – Cenu zdraví a bezpečného životního 
prostředí za rok 2006, kterou zástupcům ČSOB předal Martin Bur-
sík, ministr životního prostředí ČR. Podle amerického certifikačního 
systému LEED je nové ústředí ČSOB jedním z ekologicky nejšetr-
nějších bankovních domů v celé Evropě. Budovu s podlahovou plo-

chou více než 80 tis. m2 postavila Skanska CZ. Do budovy se nyní stěhují z dosavadních prostor zaměst-
nanci ČSOB, celý proces by měl být ukončen na konci května. Jako poslední se do Radlic přestěhuje 
ve druhé polovině srpna ústředí Hypoteční banky.  

GE Money Bank:zvýhodněné účelové čerpání úvěru 
Podnikatelský úvěr Universal Business, který lze získat i na základ ě jednoho daňového přiznání, 

nyní nabízí GE Money Bank za ještě výhodnějších podmínek. Podnikatelé mají nově možnost využít 
úrokově zvýhodněného účelového čerpání. Další inovací je splácení formou anuitních splátek, jehož 
hlavní výhodou je snížení finančního zatížení v počátku splácení úvěru.   

Výsledky ČMSS signalizují roční rekord 
ČMSS vytvořila nový rekord ve financování bydlení na českém trhu, když v průběhu března 

překročila hranici 600 tisíc poskytnutých úvěrů. Dále dosáhla nového historického rekordu v objemu 
úvěrového obchodu za jeden měsíc – za březen se celkový objem vyšplhal na 2,6 mld. Kč a klienti vyu-
žili na 7173 překlenovacích úvěrů a úvěrů ze stavebního spoření. Za celé čtvrtletí dosáhl objem těchto 
úvěrů 5,7 mld. Kč, tj. meziroční nárůst 25,1 %. ČMSS v březnu uzavřela 33 386 nových smluv 
s celkovou cílovou částkou 9,1 mld. Kč. Za 1. čtvrtletí počet uzavřených smluv dosáhl počtu 81 194 
(meziroční nárůst o 7000 smluv) o objemu cílových částek 21,8 mld. Kč (meziroční nárůst o 19,3 %). 

Buřinka taktéž za březen rekordní   
Úvěrová expanze Stavební spořitelny České spořitelny dosáhla v březnu měsíčního maxima –

Buřinka poskytla nové úvěry v objemu 1, 417 mld. Kč (meziročně +70 %). Rekordních téměř 4500 nově 
poskytnutých úvěrů představuje meziroční nárůst o 33 %. Za první tři měsíce roku 2007 Buřinka půjčila 
10 tisícům klientů více než 3 mld. Kč. Jde o zatím nejlepší čtvrtletní výsledky v její historii. 

Podmínky pro odkup podílů minoritních akcionářů  
Valná hromada ČSOB rozhodla o přechodu akcií ČSOB ve vlastnictví minoritních akcionářů na 

hlavního akcionáře společnosti – KBC Bank NV. Schválená výše protiplnění, které bude vyplaceno 
minoritním akcionářům ČSOB, činí 36 298 Kč za jednu akcii ČSOB. Protiplnění, které navrhl hlavní 
akcionář KBC,  bylo ověřeno znalcem a jeho adekvátnost prozkoumána a schválena dozorem nad kapitá-
lovým trhem v ČR, Českou národní bankou.  

PROSPERITA – OPF globální zamířila do Prahy 
Svou třetí pobočku otevřel 17. dubna v pražském Burzovním paláci otevřený podílový fond 

PROSPERITA – OPF globální. V současné době je hodnota spravovaného majetku moravskoslezským 
fondem vyšší než 1,7 mld. Kč a dlouhodobě patří k pětici nejúspěšnějších podílových  fondů. Majetek 
fondu je rozložen převážně v akciích, podíl zahraničních dosahuje téměř 60 %. Významnou roli v něm 
hrají akcie ruských, brazilských, indických nebo polských surovinových a komoditních producent ů.  

ATLANTIK FT a ATLANTIK AM jsou sestry  
Společnosti ATLANTIK FT a ATLANTIK AM z holdingu KKCG Finance představily svá nová 

loga a celkovou korporátní identitu. Díky tomu, že loga mají stejný grafický prvek, je nyní na první 
pohled patrné, že jsou sesterskými společnostmi. S tím je také spojená nová komunikační strategie, jed-
notná webová prezentace na www.atlantik.cz, zelená linka 800 122 676 a společná reklamní kampaň. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Burza ve Varšavě chce 
obchodovat až 100 emisí 
Akciová burza ve Varšavě chce letos přilákat až 
100 nových primárních emisí, tzv. IPO. To by 
bylo víc než původně očekávala. Varšavská burza 
je největším organizátorem trhu cenných papírů 
ve střední a východní Evropě a s novými emise-
mi má bohaté zkušenosti. „Letos budeme mít 
alespoň 60 nových emisí, je ale velmi pravděpo-
dobné, že jich bude víc, možná až 100,“ řekl šéf 
burzy Ludwik Sobolewski. Nyní burza obchodu-
je s téměř 300 emisemi v celkové hodnotě  
185 mld. EUR, z nichž 12 zahraničních tvoří  
28 % celkové tržní kapitalizace. 
Dolar vůči libře na  
minimu, euru se daří  
Americký dolar 18. dubna dále padal, protože 
vyhlídky na snižování úroků v USA kontrastují  
s předpoklady opačného pohybu sazeb v Evropě 
a Asii. Americká měna vůči britské libře dočasně 
spadla na nejnižší hodnotu za 26 let a proti euru 
se dostala na dohled rekordního minima 1,3670 
USD. Dolar k libře vystoupil až na 2,0133 USD, 
nejvýše od června 1981. Libra se v úterý dostala 
nad 2 dolary, nejvýše od „černé středy“ ze září 
1992, kdy musela opustit evropský mechanismus 
směnných kurzů (ERM). K euru dolar klesl až na 
1,3616 USD. K jenu dolar oslabil na 118,23  
z předchozího kurzu 119,23 JPY. Dolar byl také 
nejslabší vůči novozélandskému dolaru za 22 let 
a australskému dolaru byl na 17letém minimu. 
ABN AMRO má v Bratislavě 
oficiální pobočku 
ABN AMRO Bank změnila své reprezentativní 
zastoupení na Slovensku na oficiální pobočku. 
Strategií banky je růst ve východní Evropě. Přes 
tuto pobočku nabídne banka přímý přístup do své 
mezinárodní sítě a k širokému spektru produktů v 
oblasti finančního poradenství, akvizicí a fúzí, 
dluhopisů a transakčního bankovnictví. Pobočku 
povede Anders Ljunggren, výkonný ředitel ABN 
AMRO pro ČR a SR. 
Orco vstoupí na burzy  
v Budapešti a Varšavě  
Developerská a realitní společnost Orco Property 
Group plánuje vstoupit se svými akciemi na 
burzy v Budapešti a Varšavě. Objem emise no-
vých akcií by se zde mohl proti původnímu plánu 
zdvojnásobit na 200 mil. EUR. Orco nyní obcho-
duje se svými akciemi na pařížském trhu Euro-
next a na pražské burze.  
JPMorgan zvýšil zisk  
Třetí největší americká banka JPMorgan Chase 
& Co. zvýšila v 1. čtvrtletí čistý zisk o 55 % na 
4,8 mld. USD. „Investiční bankovnictví, správa 
majetku a komerční bankovnictví vytvořily re-
kordní zisky,“ řekl generální ředitel banky Jamie 
Dimon. Výsledky JPMorgan kontrastují s hospo-
dařením největší americké banky Citigroup. Ta 
oznámila, že její zisk se v 1. čtvrtletí propadl  
o 11 % kvůli restrukturalizačním nákladům. 
AXA loni výrazně rostla 
Skupina AXA, přední světová společnost finanč-
ního zabezpečení a správy majetku, zaznamenala 
loni výrazný růst. Ke konci roku činil celkový 
objem spravovaných aktiv 1,315 bil. EUR, což je 
nejvíce v historii společnosti. Čisté jmění akcio-
nářů meziročně vzrostlo o 29 % a dosáhlo  
47,2 mld. EUR. Výrazným úspěchem je i zvýšení 
příjmů skupiny na 79 mld. EUR. 
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LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
Jarní nabídka ŠkoFIN na vozy Škoda 

Na pořízení vozu Škoda Fabia, Octavia nebo Roomster nyní podle Ško-
FIN stačí jen polovina jeho ceny. Rozhodne-li se zájemce např. pro mo-
del Fabia Classic první generace v základní výbavě, stačí mu na nový 
vůz 133 tisíc Kč. Splátku druhé poloviny zaplatí až za rok, a bez navýše-
ní. Během roku se neplatí žádné splátky, jen povinné ručení a havarijní 
pojištění. Zůstatek kupní ceny lze uhradit několika způsoby. Délka fi-
nancování je 12 měsíců, výše splátky předem 50-90 %, zůstatková splát-
ka 10-50 % ceny vozu (v závislosti na výši splátky p ředem), RPSN 0 %. 

GE Money Auto: 0% akontace a DVD přehrávač  
Společnost GE Money Auto přichází s rozsáhlou reklamní kampaní na podporu prodeje nových 

a ojetých automobilů a jejich financování prostřednictvím leasingu a úvěrového produktu autoCREDIT. 
V rámci kampaně mohou zákazníci využít produkty s 0% akontací na nový i ojetý vůz a zároveň získat 
od 16. do 30. dubna atraktivní benefit – DVD p řehrávač přímo do vozu. 

CAC Leasing s výhodami pro Subaru 
CAC Leasing a společnost Subaru ČR uzavřely dohodu o financování sítě autorizovaných pro-

dejců vozidel Subaru. Prodej vozů této japonské značky zaznamenal loni v ČR 17% meziroční nárůst.  
Z 885 prodaných vozidel Subaru v roce 2006 jich téměř čtvrtinu financovala společnost CAC Leasing.  

Objem obchodů ČSOB Leasing vzrostl o 30 % 
Objem obchodů společnosti ČSOB Leasing v oblasti operativního leasingu loni meziročně 

vzrostl téměř o 30 %. ČSOB Leasing se tak podle statistiky ČLFA posunul v žebříčku poskytovatelů 
operativního leasingu ze 7. na 5. místo. „ČSOB Leasing dokáže přizpůsobit svou nabídku firmě jakékoli 
velikosti. Je jedno, zda má jedno vozidlo nebo stovky aut,“ řekla Martina Ondrejčáková, manažerka 
týmu full service leasing společnosti ČSOB Leasing.  
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Skupina RZB posedmé 
v řadě zvýšila zisk 
Finanční skupina Raiffeisen Zentralbank Österre-
ich (RZB) vytvořila posedmé v řadě rekordní 
výsledek. Zisk před zdaněním podle mezinárod-
ních účetních standardů vzrostl z 930 mil. EUR 
na loňských 1,882 mld. EUR. I bez započítání 
mimořádných výnosů z prodeje Raiffeisenbank 
Ukraine a Bank TuranAlem přesáhl zisk před 
zdaněním poprvé miliardu a dosáhl 1,286 mld. 
EUR. Celková aktiva skupiny vzrostla o 23 % na 
115,6 mld. EUR; 64 % celkových aktiv pochází 
ze zemí EU. RZB tak loni rostla více než dvakrát 
rychleji než rakouský bankovní trh. 
Čínská ekonomika 
vzrostla o 11,1 %  
Čínská ekonomika vzrostla v 1. čtvrtletí meziroč-
ně o 11,1 % a zrychlila růstové tempo z 10,4 % 
ze 4. čtvrtletí loňského roku. Vzhůru ji táhl prud-
ký růst investic a exportu. Série tlumících opat ře-
ní úřadů se na její výkonnosti prakticky neproje-
vila.  
Ekonomové předpokládají, že vzhledem k další-
mu zrychlování tempa růstu bude muset centrální 
banka dále zvyšovat úroky. Banka za poslední 
rok sazby zvýšila třikrát a zároveň zvyšovala 
podíl vkladů, které musí banky odvádět do jejích 
rezerv. Vláda pak zasahuje proti nadměrným 
investicím zpřísněním kritérií pro zábor půdy, 
projektů v energetice a zvýšenou ochranou život-
ního prostředí.  
Statistický úřad zároveň oznámil, že roční inflace 
spotřebitelských cen v březnu vzrostla na 3,3 %. 
Nad 3% úroveň, což je bezpečná hranice centrál-
ní banky, se tak ocitla poprvé za více než dva 
roky. Zprávy o HDP a inflaci na trzích zvýšily 
obavy investorů z dalšího zvyšování úroků, což 
znamená nižší zisky firem. To srazilo 19. dubna 
akciový index šanghajské burzy o 4,5 %.  
Dow Jonesův index  
na novém rekordu  
Ve středu 18. dubna uzavřel nejsledovanější Dow 
Jonesův index po dvou měsících na novém rekor-
du nad 12 800 body. Vzhůru jej táhl bankovní 
sektor podpořený vysokými zisky JPMorgan 
Chase. Dow Jones skončil na rekordních  
12 803,84 bodu a překonal dosavadní maximum 
z 20. února, po němž následovala vlna propadů. 
Širší index S&P 500 posílil o jeden bod na 
1472,50 bodu, zatímco index technologického 
trhu Nasdaq klesl o 0,26 % na 2510,50 bodu.  

UNIQA rozšířila pojištění k hypotečnímu úvěru  
Raiffeisenbank již třetím rokem prodává ke svým hypotečním úvěrům pojistný produkt TRIGA 

od UNIQA pojišťovny. Doposud TRIGA zahrnovala majetkové pojištění, rizikové životní pojištění a 
pojištění denních dávek v pracovní neschopnosti. Nyní přidala UNIQA ještě čtvrtý produkt – denní dáv-
ky pro případ nedobrovolné ztráty zaměstnání. Pojistný balíček produktů UNIQA se v souvislosti s roz-
šířením přejmenoval na TRIGA PLUS. Pojistnou událostí je ztráta zaměstnání pojištěné osoby s násled-
nou nezaměstnaností, která trvá nep řetržitě alespoň 60 kalendářních dní a po celou tuto dobu je pojištěný 
evidován na úřadu práce jako uchazeč o zaměstnání. UNIQA se v takovém případě zaváže vyplácet 
sjednané denní dávky po dobu do 12 měsíců. 

Nové pojištění odpovědnosti pro školy 
V souvislosti s několika případy z poslední doby, kdy poškození získali nárok na mnohamiliono-

vé odškodnění za jim vzniklé škody od škol, které za jejich vznik byly uznány odpovědnými, přistoupila 
UNIQA pojišťovna k inovaci svého pojištění odpovědnosti určeného pro zřizovatele školských zařízení 
všech druhů. Praxe ukazuje, že dosavadní výše pojistných částek někdy nestačí na vyrovnání nároků  
z mimořádně závažných a tragických událostí. Proto se UNIQA pojišťovna rozhodla pojišťovat školy na 
dvě úrovně – běžnou formu odpovědnostního pojištění s pojistnou částkou v řádu několika milionů a 
nadstavbovou pro mimořádně velké škody s pojistnou částkou v řádu desítek milionů. 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

ČSOB: Akciový fond střední a východní Evropy  
Od 10. dubna je v síti ČSOB v prodeji  nový otevřený podílový fond ČSOB Akciový fond Střed-

ní a Východní Evropa. Jedná se o unikátní regionální alokaci, která má využít nastartovaného ekonomic-
kého růstu v 35 zemích regionu, z nichž 14 buď již přistoupilo k EU, nebo jsou kandidáty přistoupení. 
Fond tak klientům nabízí využití vysokého výnosového potenciálu regionu a současně výhodu velmi 
široké regionální diverzifikace. Až do konce upisovacího období, tedy do konce dubna, mohou zájemci  
o investice do fondu využít výhodu sníženého vstupního poplatku na 1,4 %. Po uplynutí tohoto období 
bude poplatek standardizován na obvyklá 2,5 %. 

Index PX poprvé uzavřel nad 1800 body 
Pražská burza v úvodu minulého týdne těžila z aktuální euforie ovládající globální akciové trhy 

a navýšila svá dlouhodobá maxima. Index PX skončil 16. dubna silnější o 1,5 % a poprvé ve své historii 
uzavřel nad úrovní 1800 bodů.  
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